
Folketingets Sundhedsudvalg har den 22. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 692 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sara Cekic (SF).

Spørgsmål nr. 692:
’’Med baggrund i debatten om tynde modeller under F 8 den 19. november 
2009 bedes ministeren oplyse, hvornår han forventer at branchen kommer 
med deres tilbagemelding og hvornår han agter at invitere til en diskussion af 
det eventuelle behov for lovgivning på området.”

Svar:
Af Folketingets vedtagelse V 13 den 19. november 2009 om modeller i mode-
branchen fremgår ”Folketinget konstaterer, at forebyggelse af spiseforstyrrel-
ser kalder på en indsats i flere sammenhænge, og at modebranchen har et 
stort ansvar for at gå forrest i denne indsats. Folketinget konstaterer endvide-
re, at Landsforeningen mod Spiseforstyrrelser og Selvskade (LMS) og Danish 
Fashion Institute (DAFI) har indgået et etisk charter, som skal sikre danske 
modeller bedre trivsel og påvirke holdninger og idealer i modebranchen, og at 
LMS har evalueret charteret. 

Idet Folketinget lægger til grund, at parterne bag chartret - DAFI og LMS - føl-
ger op på evalueringen, tager Folketinget regeringens redegørelse til efterret-
ning.”

Jeg er meget enig i Folketingets vedtagelse og mener ikke, at der er behov for 
lovgivning på området.

Med venlig hilsen
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